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Από το υπ’ αριθ. 6/2005 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 153/2005 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση κατ’ αρχήν σύναψης δανείου 
από πιστωτικό ίδρυμα. 

 
       Σήμερα 7 Μαρτίου του έτους 2005 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 3-3-2005 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους 
και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) 
και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 31 μελών βρέθηκαν παρόντα  28 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Χ. Γεωργιάδης Δ. Δάσκαλος Κ. Μιχαηλίδης 
2. Α. Γκαμπέσης Η. Σοφιανίδης Π. Ποταμόπουλος 
3. Β. Γιαννουλάκης Γ. Ορφανίδης  
4. Σ.  Παναγιωτίδης    
5. Ι. Καλαϊτζίδης   Απόντες Δημαρχιακοί 
6. Ν. Κεχαγιόγλου   Πάρεδροι 
7. Ε. Δημούλα-Πετρίδη   -------- 
8. Ε. Γουναράς   Π. Πιτούλιας 
9. Ι. Ακριβόπουλος   Γ. Μανακούλης 

10. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή    
11. Θ.  Σιδηρόπουλος ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας συζήτηση προσήλθε 

ο κ. Κ. Πουλασουχίδης.  12. Γ. Τροχόπουλος 
13. Χ. Τζήκα-Μπατσαρά 2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 151/2005 απόφασης 

αποχώρησαν οι κ.κ. Χ. Γεωργιάδης, Γ. Μιχαηλίδης, Κ. 
Πουλασουχίδης, Α. Τσιάρας. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 152/2005 απόφασης 
προσήλθαν οι κ.κ. Χ. Γεωργιάδης, Κ. Χιονίδης, Α. Τσιάρας 
και αποχώρησε ο κ. Α. Παπαστεργίου και ο δημ. πάρεδρος Π. 
Ποταμόπουλος. 
4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 153/2005 απόφασης 
προσήλθαν οι κ.κ. Γ. Μιχαηλίδης, Κ. Πουλασουχίδης και 
αποχώρησε ο κ. Μ. Γαβρίδης. 

14. Μ. Σακαλής 
15. Χ. Φουρνιάδης 
16. Χ. Ντόβας 
17. Σ. Κρομμύδας 
18. Β. Ρήσσου 
19. Κ. Χιονίδης 
20. Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
21. Ι. Κουρουζίδης 5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 154/2005 απόφασης 

αποχώρησε οι κ.κ. Γ. Τροχόπουλος, Γ. Μιχαηλίδης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 155/2005 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Α. Γκαμπέσης. 
7) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 156/2005 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Ι. Κουρουζίδης, Α. Δελαβερίδης. 
8) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 157/2005 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Κ. Πουλασουχίδης. 
9) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 168/2005 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Κ. Πουλασουχίδης. 

22. Μ. Γαβρίδης 
23. Α. Δελαβερίδης 
24. Γ. Μιχαηλίδης 
25. Σ. Μηλιόπουλος 
26. Α. Παπαστεργίου 
27. Κ. Πουλασουχίδης 
28. Α. Τσιάρας 

 
 
 



 
 
 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 5ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 2-3-2005 εισηγητικό σημείωμα του 
αντιδημάρχου οικονομικών Βασιλείου Γιαννουλάκη, που έχει ως εξής: 
 Σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 237 του Π.Δ. 410/95 του Δ.Κ.Κ., οι 
Δήμοι μπορούν να συνομολογήσουν δάνεια με το κράτος, με αναγνωρισμένα 
πιστωτικά ιδρύματα ή χρηματοπιστωτικούς οργανισμούς της Ελλάδας ή του 
εξωτερικού και με κάθε είδους δημόσιους οργανισμούς και νομικά πρόσωπα 
δημοσίου δικαίου για την πραγματοποίηση, αποκλειστικώς, σκοπών που ανήκουν 
στην αρμοδιότητά τους. 
 Με την απόφαση  Δημοτικού Συμβουλίου που αφορά την σύναψη του δανείου 
πρέπει να καθορίζονται ο σκοπός οι όροι του και η τοκοχρεωλυτική δόση. 
 Με το κλείσιμο του έτους 2004 οι οφειλές μας από την εκτέλεση των έργων 
του Δήμου έργα  και προμήθειες), καθώς και από αποζημιώσεις για διάφορες 
ρυμοτομίες, που δεν εξοφλήθηκαν και θα μεταφερθούν στη νέα χρήση, ως χρέη 
παρελθόντων ετών ανέρχονται στο ποσό των 1.279.930,35€. 
 Για την αντιμετώπιση των οφειλών αυτών, και επειδή ο Δήμος μας δεν μπορεί 
να ανταποκριθεί με ίδια  έσοδα είναι ανάγκη να προβεί σε σύναψη δανείου. 
 Ύστερα από τα παραπάνω παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο 
ν’αποφασίσει για την καταρχή σύναψη ή μη του δανείου. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 

Δήμαρχος: Σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 237 του Π.Δ. 410/95 του 
ΔΚΚ, οι Δήμοι μπορούν να συνομολογούν δάνεια από αναγνωρισμένα πιστωτικά 
ιδρύματα, από δημόσιους οργανισμούς και από το Ταμείο Παρακαταθηκών. Με 
απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου εγκρίνεται η σύναψη του δανείου και 
καθορίζεται ο σκοπός, οι όροι και η τοκοχρεωλυτική δόση.  

Με το κλείσιμο του 2004 προέκυψαν οφειλές του Δήμου που αγγίζουν το 
ποσό των 1.279.930,00 ευρώ. Αυτές οι οφειλές είναι για έργα και προμήθειες έργων. 
Επειδή ο Δήμος δεν μπορεί να ανταποκριθεί από δικά του έσοδα στην εξόφληση 
αυτών των οφειλών, εισηγούμαι τη λήψη δανείου στο ποσό των 1.280.000,00 ευρώ. 
Την προηγούμενη εβδομάδα πήγα στο Ταμείο Παρακαταθηκών, συζήτησα με τον 
αρμόδιο διευθυντή, αν μπορούμε να συνάψουμε δάνειο με τους ευνοϊκούς όρους του 
νόμου του κ. Παυλόπουλου. Δυστυχώς δεν μπορούμε να μπούμε σ΄ αυτή τη ρύθμιση 
γιατί ο νόμος αυτός έλεγε ότι μπορούν να μπουν σ΄ αυτή τη ρύθμιση όσοι έχουν 
οφειλές 31.12.2003 με αποφάσεις του Δημ. Συμβουλίου ή των αρμοδίων οργάνων και 
να είναι εκκαθαρισμένες απαιτήσεις μέχρι την 24.5.2004. Δυστυχώς εμείς τις οφειλές 
που είχαμε παραλάβει τις ξοφλήσαμε το 2003 ενώ αντίστοιχα άλλοι Δήμοι στη χώρα 
μας ίσως γιατί δεν μπόρεσαν, ίσως γιατί είχαν μυριστεί ότι μπορεί να βγει κανένας 
τέτοιος νόμος, μπήκαν σ΄ αυτή την ευνοϊκή ρύθμιση. Συζήτησα με τον διευθυντή αν 
μπορούμε να συνάψουμε άλλο δάνειο προκειμένου να ξοφλήσουμε αυτές τις οφειλές, 
μου είπε όχι γιατί το Ταμείο Παρακαταθηκών δίνει δάνεια μόνο για έργα που 
πρόκειται να εκτελεστούν.  

Υστερα απ΄ αυτό εισηγούμαι να πάρουμε καταρχήν απόφαση να συνάψουμε 
δάνειο από άλλη Τράπεζα, ιδιωτική ή κρατική αφού έχουμε το δικαίωμα, και να 
ζητήσουμε προσφορές και με ποιους όρους μπορούν να μας δώσουν το δάνειο οι 
Τράπεζες της πόλης μας. Σε επόμενη συνεδρίαση να αποφασίσουμε για τη σύναψή 
του, το σκοπό, τη δόση, τους όρους κ.λ.π. 

Για να τελειώνουμε μια και καλή με το θέμα των οφειλών που έχουμε μέσα 
στο 2004, ήθελα να σας δώσω τα στοιχεία. Όλες οι οφειλές του Δήμου ανέρχονται 



στα 2.100.000,00 ευρώ, υπήρχαν όμως με το κλείσιμο του έτους 31.12.2004,00 στο 
ταμείο μας 258.000,00 ευρώ, άρα οι οφειλές μας ήταν γύρω στο 1.800.000,00 ευρώ. 
Απ΄ αυτό το 1.800.000,00 ευρώ το 1.279.000,00 ευρώ ήταν για οφειλές υλικών, 
εργολάβων, απαλλοτριώσεων κ.λ.π. και οι 822.000,00 ευρώ ήταν για ΙΚΑ, γενικές 
δαπάνες του Δήμου. Σήμερα οι οφειλές που έχουμε για έργα και προμήθειες, γιατί 
ξοφλήθηκαν ορισμένα, είναι 1.192.000,00 ευρώ για έργα και υλικά και 448.000 ευρώ 
για γενικές δαπάνες του Δήμου. Μετά και απ΄ αυτές τις διευκρινίσεις για οφειλές 
εισηγούμαι να συνάψουμε δάνειο 1.280.000,00 ευρώ από ιδιωτική ή κρατική 
Τράπεζα, πλην Ταμείου Παρακαταθηκών και σ΄ επόμενη συνεδρίαση να φέρουμε 
θέμα των όρων. 

Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 
Ουσουλτζόγλου: Ήθελα να ρωτήσω γιατί δεν υπήρχε στα εισηγητικά 

αναλυτικός πίνακας των χρεών και νομίζω ότι ένα τόσο μεγάλο θέμα το 
αντιμετωπίζετε πάρα πολύ πρόχειρα. Τα χρέη αφορούν μόνο το 2004; 

Δήμαρχος: Μόνο το 2004. Η κατάσταση των οφειλών πίστευα ότι υπήρχε 
μέσα κι απορώ γιατί δεν ήταν. Έτσι κι αλλιώς είναι καταρχήν η απόφαση και στην 
επόμενη συνεδρίαση ούτως ή άλλως θα είναι γιατί θα είναι μέσα στο δάνειο. 

Κουρουζίδης: Εδώ γράφει παρελθόντα έτη. Ποια είναι αυτά;  
Δήμαρχος: Σας είπα για υποχρεώσεις του 2004. 
Κουρουζίδης: Θα ήθελα να μου πείτε αναλυτικά αυτό το δάνειο σε ποιους 

κωδικούς θα πάει και σε ποια συγκεκριμένα έργα. Έγινε αίτηση γραπτή προς το 
Ταμείο Παρακαταθηκών και Δανείων για τη σύναψη δανείου που είχαμε πάρει 
απόφαση; Αν ναι, πότε έγινε; Το Ταμείο απάντησε; Αν ναι θα ήθελα και το 
απαντητικό του Ταμείου. 

Δήμαρχος: Μιλάτε για το δάνειο Παυλόπουλου ή για άλλο δάνειο, αυτό που 
είχαμε ζητήσει για τις απαλλοτριώσεις στην αρχή της θητείας μας και για την 
Πανεπιστημιακή Σχολή; Τρεις φορές ήρθε θέμα στο Δημ. Συμβούλιο για λήψη 
δανείου και δεν έγινε χρήση κανενός. Πρώτη φορά θα κάνουμε λήψη δανείου. Στην 
αρχή της θητείας μας για την Πανεπιστημιακή Σχολή πήραμε 1.000.000,00 ευρώ 
δάνειο από το Ταμείο Παρακαταθηκών αλλά δεν το χρησιμοποιήσαμε κι άλλο ένα 
1.000.000,00 ευρώ ζητήσαμε για απαλλοτριώσεις ακινήτων και την εκκλησία του 
Προμηθέα αλλά ούτε αυτό κάναμε χρήση. Το τρίτο δάνειο που ζητήσαμε για οφειλές 
παρελθόντων ετών δεν μπορούμε να το πάρουμε γιατί εμείς τις είχαμε ξοφλήσει. 
Προφορικά ζητήσαμε το δάνειο από το Ταμείο και προφορικά μας απάντησαν. 

Γκαμπέσης: Ο Δήμος Βέροιας παλαιότερα έχει συνάψει δάνεια; Αν ναι, πόσα 
και για ποιους σκοπούς; Τι υποθήκη σκέφτεται να βάλει ο Δήμος; Είναι γνωστό πως 
οι ιδιωτικές τράπεζες δεν χαρίζονται ούτε αστειεύονται όσον αφορά τη διασφάλιση 
χρημάτων. Μήπως κινδυνεύουν τα δημοτικά μας κτίρια; 

Δήμαρχος: Και στο Ταμείο Παρακαταθηκών και σε Τράπεζα, όπου κι αν πας, 
υποθηκεύεις  κάποια ακίνητα. Αυτό θα το δούμε γιατί θα έρθει θέμα στο Δημ. 
Συμβούλιο. Τα δάνεια που πήρε ο  Δήμος από το 1985 μέχρι το 1999 είναι: Το 1985 - 
109.000,00 ευρώ, το 1988 - 99.000,00 ευρώ, το 1989 - 11.500,00 ευρώ, το 1994 - 
366.000,00 ευρώ, το 1995 - 112.000,00 ευρώ και 63.103,00 ευρώ, το 1996 - 
24.144,00 ευρώ, το 1997  - 94.381,00 ευρώ, το 1999 - 41.847,00 ευρώ - 88.041,00 
ευρώ - 58.694,00 ευρώ - 879.287,00 ευρώ – 82.173,00 ευρώ και 736.970,00 ευρώ για 
την Πιερίων. Είναι για απαλλοτριώσεις κι ένα δάνειο της Ράχης 88.000,00 ευρώ και 
δύο της Αγ. Βαρβάρας 41.000,00 ευρώ και 58.000,00 ευρώ που δεν ξέρω για ποιους 
σκοπούς είναι. Σύνολο δανείων όλων των ετών 2.767.000,00 ευρώ και το 
τοκοχρεωλύσιο που πληρώνουμε στο Ταμείο Παρακαταθηκών είναι 275.000,00 ευρώ 
το χρόνο. 



Δελαβερίδης: Το 2003 απ΄ ότι κατάλαβα δεν είχαμε καθόλου οφειλές. 
Δήμαρχος: Πληρώσαμε το 2003 τις οφειλές του 2002. 
Δελαβερίδης: Ρωτήσατε κε Δήμαρχε αν το Ταμείο Παρακαταθηκών και 

Δανείων θα υποθηκεύσει κάποιο ακίνητο ή θα τα κρατήσει από κρατικές 
επιχορηγήσεις; Γιατί η Τράπεζα είναι σίγουρο πως θα υποθηκεύσει κάποιο κτίριο 
αντίστοιχης αξίας. 

Δήμαρχος: Και το Ταμείο Παρακαταθηκών και οι Τράπεζες γράφουν υποθήκη 
σε ακίνητα του Δήμου. Αν δείτε σ΄ όλα τα δάνεια που πήρε ο Δήμος όλα αυτά τα 
χρόνια έχει μέσα περιουσία και μάλιστα εκχωρούμε και όλα τα έσοδα. Η εξασφάλιση 
του ότι περνούν οι χρηματοδοτήσεις του Δήμου μέσα από το Ταμείο Παρακαταθηκών 
και τα κρατάει δεν είναι διασφάλιση. Αν οποιοσδήποτε πει ότι σήμερα δεν θα 
περάσουν αυτές οι χρηματοδοτήσεις από το Τ.Π.Δ. αλλά από την Εθνική  Τράπεζα το 
Ταμείο θα έχει γραμμένη μεν υποθήκη αλλά θα απαιτεί από το Δήμο τη δόση όπως 
θα απαιτεί και η Τράπεζα. Κάθε χρόνο ή μήνα θα πληρώνουμε τη δόση μας 
ανεξάρτητα από την εγγραφή υποθήκης. 

Κουρουζίδης: Αναφερθήκατε κε Δήμαρχε στα παλαιά δάνεια. Θα ήθελα να 
μας πείτε για ποιόν σκοπό αυτά τα δάνεια πάρθηκαν εκείνες τις χρονιές. 

Δήμαρχος: Υπάρχουν δάνεια απαλλοτριώσεων, οδοποιίας και τα δύο της Αγ. 
Βαρβάρας κι ένα της Ράχης που δεν γνωρίζω για ποιο σκοπό πάρθηκαν. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Ουσουλτζόγλου: Νομίζω ότι είναι ιδιαιτέρως σοβαρό το ζήτημα και ειπώθηκε 

πριν αναλυτικότερα πως όλων των ετών τα δάνεια ήταν 2.297.494,00 ευρώ κι εσείς 
με μία φορά πάτε να πάρετε περίπου 1.300.000,00 ευρώ. Δεν ξέρω αν αυτό λέγεται 
νοικοκύρεμα αλλά εγώ δεν το κρίνω έτσι. Από τότε που αναλάβατε ψάχνετε δανεικά 
και για τρίτη φορά έρχεται εδώ θέμα. Τι έγινε άραγε εκείνο το δάνειο για τις 
απαλλοτριώσεις που το είχαμε ψηφίσει γιατί είχατε πει ότι έχει σχέση με την 
εκκλησία του Προμηθέα κ.λ.π. Θυμάμαι ακόμη την προηγούμενη απόφαση, 4 η ώρα 
τα ξημερώματα που τους κρατάγατε όμηρους τους συναδέλφους μη τυχόν και δεν 
καταφέρνατε να πάρετε την απόφαση που ήταν προχειρότατη, δεν καταφέρατε να 
πάρετε το δάνειο από το Παρακαταθηκών και μείνατε με την απόφαση και το ξενύχτι. 
Αν θέλετε να ψηφίσουμε κάτι, θα πρέπει να μας έχετε και τις αποδείξεις. Ξέχασαν να 
μπουν στα εισηγητικά; Έπρεπε να υπάρχει αναλυτική λίστα εδώ πέρα. Έπρεπε να 
πείτε ότι δεν έχετε χρήματα, θέλετε να πάρετε δάνειο γι’ αυτούς τους λόγους κι αν 
σφάλατε κάπου κι έχετε χρέη που δεν έπρεπε να έχετε να ζητήσετε συγνώμη και να 
πείτε ότι είστε σ΄ αυτή την κατάσταση και το χρειάζεστε το δάνειο, αλλά ούτε αυτό 
θα το ακούσουμε ποτέ εδώ μέσα. Τι θα βάλετε εγγύηση, τι θα βάλετε υποθήκη; 
Ξέρουμε ότι το Παρακαταθηκών έχει άλλους όρους και μην προσπαθείτε σήμερα να 
χρυσώσετε το χάπι. Μήπως θα βάλετε εγγύηση τα γεφύρια της Μπαρμπούτας γιατί 
δεν θα μας χρειάζονται; Εάν τα οικονομικά μας είναι τόσο χάλια και το νιώθουν όλοι 
στο πετσί τους ότι είναι χάλια, αυτή η μιζέρια και η κατήφεια έχει κατακυριεύσει 
αυτή την πόλη, δεν θα μας πάρει από κάτω αν δανειστούμε; Στο σπίτι σας, στο σπίτι 
μας, ο καθένας αυτό κάνει; Με το πρώτο στρίμωγμα, με την πρώτη δυσκολία παίρνει 
δάνειο; Εγώ πιστεύω ότι έχετε πτωχεύσει τον Δήμο και πείστε με για το αντίθετο. 
Έχετε υποθηκεύσει το μέλλον του Δήμου. Πάτε κι έρχεστε στην Αθήνα συνεχώς για 
να ζητήσετε λεφτά, αλλά δεν γίνεται έτσι και υποτίθεται τόσα χρόνια ήσασταν μέσα 
στον Δήμο και παρακολουθούσατε πώς δρούσαν οι  προηγούμενοι Δήμαρχοι. Έτσι 
πάνε χωρίς στόχο; Βάλτε έναν συγκεκριμένο στόχο, πείτε ότι θέλετε να πάρετε αυτό 
το παγκάκι π.χ., το διεκδικείτε αλλά να μην πάτε μόνος σας γιατί έχει φανεί ότι δεν τα 
καταφέρνετε. Επιτέλους συνεργαστείτε και μ΄ άλλους ανθρώπους. Δεν με νοιάζει 
εμένα να μπω στα εσωκομματικά σας, δεν με νοιάζει να μπω στις αντιθέσεις που 



μπορεί να έχετε μεταξύ σας αλλά είστε υποχρεωμένοι να το κάνετε γιατί έχετε 
καθήκον μπροστά στο μέλλον αυτής της πόλης. Φυσικά δεν θα συναινέσουμε για να 
πάρετε αυτό το δάνειο. Τους ρωτήσατε αυτούς εκεί έξω αν θέλουν να χρεώνονται 
στην πλάτη; Έχουν το πλαστικό χρήμα γιατί υπάρχει αυτή η μιζέρια, έχουν τα χρέη 
τους, να βάζει και ο Δήμος στην πλάτη αυξάνοντας τα δημοτικά τέλη ή δεν ξέρω με 
ποιόν άλλον τρόπο; Πιστεύω και το λέω ευθαρσώς ότι έχετε αποτύχει και πρέπει να 
παραιτηθείτε. Στα δύο χρόνια, τρίτη φορά δάνειο; Που την πάμε αυτή την πόλη; 
Παλέψτε επιτέλους για κάτι, βάλτε στόχους γιατί εσείς με την πρώτη δυσκολία 
σηκώνετε άσπρη σημαία και παραδίνεστε. Αν δεν μπορούσατε ή αν έχετε αντιληφθεί 
πως δεν μπορείτε να διαχειριστείτε τα του Δήμου έχετε καιρό ακόμη, πείτε ότι δεν τα 
καταφέρατε. Εγώ πιστεύω ότι θα έπρεπε να ενημερωθεί έξω ο κόσμος ότι του 
φορτώνετε δανεικά και θα έπρεπε να ενημερωθεί πάρα πολύ καλά που βρίσκονται τα 
οικονομικά μας αυτή τη στιγμή. 

Κουρουζίδης: Αν θυμάστε κε Δήμαρχε, στους προϋπολογισμούς που 
συζητούσαμε, πάντα έλεγα πως επειδή είναι πλασματικοί και με την πολιτική που θα 
ακολουθήσετε σίγουρα θα έρθουμε σε δανεισμό. Πραγματικά επιβεβαιώνομαι 
σήμερα με την πρότασή σας. Προηγουμένως σας ρώτησα αν είναι έργα και ποια αλλά 
απάντηση δεν πήραμε ούτε θα πάρουμε.  Αν είναι να δανειστούμε για ένα 
παραγωγικό έργο, κάποιο έργο που θα βοηθούσε την πόλη, θα ήμουν απ΄ αυτούς που 
θα ψήφιζα. Με αυτό το δανεισμό θέλετε να καλύψετε την πολιτική που κάνατε τα δύο 
χρόνια με τις άσκοπες και μεγάλες προσλήψεις, με την πολιτική των μη αυξήσεων 
στα τέλη αλλά έρχεται ο δανεισμός, κάτι που δεν είχατε πει. Αυτό το νοικοκύρεμα 
κατέληξε με μία πρόταση δανεισμού που σ΄ ένα χρόνο μέσα καλύπτει τους 
δανεισμούς του Δήμου σε παραγωγικούς τομείς, γιατί αυτός ο δανεισμός δεν είναι 
παραγωγικός, των τελευταίων 30 ετών. Μας προτείνετε να τον ψηφίσουμε αλλά με 
ποια λογική; Να υποθηκεύσουμε το μέλλον του Δήμου γιατί ο σημερινός Δήμαρχος 
κάνει πολιτική με τις προσλήψεις, κάνει πολιτική με την πολιτική για σουβλάκια, για 
τα καρναβάλια; Θα μπορούσα ν΄ αναφερθώ σε πάρα πολλά. Όπως είπατε κι εσείς ότι 
οι δανεισμοί του Δήμου μας ήταν για αποζημιώσεις αλλά εδώ δεν βλέπω κάτι τέτοιο. 
Το ζήτημα μπαίνει βαθύτερα, πρέπει να βρούμε τις αιτίες, όχι στο δια ταύτα να 
δανειστούμε. Έχετε πλειοψηφία και θα το περάσετε αλλά το ζήτημα είναι οι επόμενες 
γενεές γιατί να χρεωθούν μία τέτοια απόφαση κι ένα τέτοιο οικονομικό βάρος στο 
Δήμο μας που ήταν από τους λίγους Δήμους της χώρα μας που δεν είχε τα 
προβλήματα που έχουν άλλοι; Αυτό αποδεικνύεται απ΄ αυτό που είπατε ότι το Ταμείο 
Παρακαταθηκών και Δανείων και ο νόμος Παυλόπουλου δεν καλύπτει τον Δήμο 
Βέροιας, δεν είναι παρελθόντα έτη τα χρέη μας αλλά χρέη από τη δική σας θητεία. 
Γιατί δεν λέτε στον κ. Παυλόπουλο, που είναι και δικός σας, ότι είναι χρέη του 
προηγούμενου δημάρχου κ. Χασιώτη για να σας δώσει το δάνειο; Ένα άλλο 
ουσιαστικό ζήτημα που μπαίνει είναι ότι σας ρώτησα αν έγινε αίτηση. Πάρθηκε 
απόφαση από το Δημ. Συμβούλιο, γιατί δεν την υλοποιείτε; Δεν κατάλαβα γιατί μας 
βάζετε να παίρνουμε αποφάσεις κι εσείς μετά ζητάτε προφορικά και παίρνετε 
προφορική απάντηση. Είναι λειτουργία Δημάρχου εκτελεστικής εξουσίας αυτή; Έτσι 
διοικείτε τον Δήμο; Είπατε ποιος έκανε τη Σχολή αλλά εσείς δώσατε εύσημα στον κ. 
Χρυσοχοίδη. Λέγατε ότι δεν μπήκε στον προϋπολογισμό κι έγινε μετά τροποποίηση, 
μα έτσι γίνονται αυτά κι όπως κάνουμε εμείς τροποποίηση κάνουν και τα υπουργεία. 
Και για τους Ολυμπιακούς Αγώνες υπήρχε δέσμευση από την προηγούμενη 
κυβέρνηση και τους έκανε αυτή η κυβέρνηση. Αν ήθελε η σημερινή κυβέρνηση να 
μην έδινε λεφτά να γίνει το Πανεπιστήμιο το οποίο κ. Δήμαρχε δεν κάνατε εσείς γιατί 
λέγατε Γεωπονοδασολογική Σχολή κι όταν θα κάνουμε τέτοια σχολή θα σας πω 
μπράβο. Αυτό είχατε και στο πρόγραμμά σας και μην προσπαθείτε και σ΄ αυτό να 



καπηλεύσετε τα πράγματα. Οσο είναι καιρός νοικοκυρέψτε τον Δήμο κι αφήστε τα 
δάνεια για προμήθειες, σουβλάκια κ.λ.π., γιατί για έργα δεν μας λέτε και τα έργα που 
κάνετε προσπαθήστε να τα πάρετε από επιχορηγήσεις και μη βάζετε σε δανεισμό τον 
Δήμο. Όταν χτίζαμε εμείς το σπίτι των βλάχων, ο κόσμος δούλευε εκεί αλλά 
πληρώνονταν από την επιχορήγηση ενώ εσείς τους βάζετε και δουλεύουν, κάνετε 
πολιτική αλλά δεν έχετε χρήματα κι έρχεστε τώρα να τα καλύψετε με δανεισμό. 
Τέτοια πολιτική ο Δήμος δεν χρειάζεται. 

Γκαμπέσης: Είναι γεγονός ότι όλα τα νοικοκυριά δεν περνούμε και τις 
καλύτερες μέρες μας όσον αφορά τα οικονομικά. Είναι σε όλους μας πασιφανές ότι 
όλες οι οικογένειες έχουμε παρασυρθεί από ένα υπερκαταναλωτικό τρόπο ζωής. 
Κάποιες λέξεις και συνήθειες έχουν εκλείψει από τον νεοέλληνα όπως αποταμίευση. 
έλεγχος, οικογενειακός προγραμματισμός κ.α. Μπήκαν όμως στη ζωή μας άλλες 
όπως εορτοδάνεια, διακοποδάνεια, φοιτητικά δάνεια κ.λ.π., που όλα αυτά δεν είναι 
ευχάριστα αλλά είναι αναγκαία για να τα βγάλουμε πέρα, για να σπουδάσουν τα 
παιδιά μας, για γιατρούς κ.λ.π. Στην προκειμένη περίπτωση δυστυχώς μπαίνει και το 
δημοτικό δάνειο από ιδιωτικές Τράπεζες της ελεύθερης αγοράς. Και στη μεν 
περίπτωση των νοικοκυριών πληρώνει ο υπογράφων και χάνει καμιά φορά το σπίτι 
του, το αυτοκίνητό του κ.α. ενώ στην προκειμένη περίπτωση πληρώνουμε όλοι οι 
δημότες και τα παιδιά μας. Στην περίπτωση του Δήμου μας έχουμε το παράδοξο 
φαινόμενο. α) να υπάρχουν οικονομικές υπηρεσίες που εργάζονται πολύ καλά και 
μπορούν να ελέγχουν ανά πάσα στιγμή την οικονομική κατάσταση του Δήμου, β) να 
υπάρχει προϋπολογισμός που δείχνει ανά κωδικό την εξέλιξη της οικονομικής 
κατάστασης με τις όποιες τροποποιήσεις γίνονται ανά διαστήματα, γ) να υπάρχει 
δυνατότητα νοικοκυρέματος των δραστηριοτήτων του Δήμου για μείωση των εξόδων, 
δ) να υπάρχει δυνατότητα ορθολογιστικής αύξησης των εσόδων. Αντ΄ αυτών, όμως, 
χωρίς έργα μεγάλα ή μικρά που θα δικαιολογούσαν δανεισμό καλούμαστε να 
δανειστούμε για να καλύψουμε ουσιαστικά τρεχούμενα έξοδα.  Είναι γνωστό σ΄ 
όλους ότι ο Δήμος μας χρωστά περίπου 2 εκατ. ευρώ. Επομένως πρέπει σ΄ αυτή την 
αίθουσα να λέμε την αλήθεια. Δεν είναι δα και τόσο κακό να πέσει κάποιος έξω 
στους λογαριασμούς του και μάλιστα όταν δεν έχει τη σχετική εμπειρία. Κακό είναι 
να γίνεται προσπάθεια παραπλάνησης και άλλους λόγους να επικαλούμεθα για 
δανεισμό και αλλού να πάνε τα χρήματα. Κακό είναι να μη γίνονται έργα που αν 
γίνονταν, τουλάχιστον μετά τον δανεισμό θα έμεναν τα έργα. Κακό είναι να 
υποθηκεύουμε το μέλλον πληρώνοντας οι επόμενες Δημοτικές Αρχές και τα παιδιά 
μας. Κακό είναι να υποθηκεύεται η δημοτική περιουσία σε ιδιωτικές τράπεζες. Κακό 
είναι να μη γίνεται καλός προγραμματισμός. Να γίνεται από τη μια λαϊκισμός 
αισχίστου είδους σχετικά με τις ανατιμήσεις των δημοτικών τελών γιατί μ΄ αυτό τον 
τρόπο όλοι οι δημότες πληρώνουν τα δάνεια, είτε μπορούν είτε όχι, ενώ αν κάποιος 
π.χ. δεν καταναλώνει νερό δεν θα πληρώσει εκτός του παγίου τίποτα ενώ στην 
προκειμένη περίπτωση όλοι καλούμαστε να πληρώσουμε. Κακό είναι να μη 
δημιουργεί κάποιος σχέσεις συνεργασίας με θεσμικούς παράγοντες του νομού, ώστε 
να φέρει χρήματα στην πόλη του. Κακό είναι να νομίζει κάποιος ότι είναι 
οικονομολόγος, μηχανικός και παντογνώστης και να απαξιώνει όλους τους ειδικούς. 
Κακό είναι να μην παραδεχόμαστε την πραγματική κατάσταση που βρίσκεται ο 
Δήμος μας. Κακό είναι να υπάρχουν αυταρχικές και απαξιωτικές συμπεριφορές αντί 
να υπάρχει πνεύμα συνεργασίας και συναίνεσης. Για  όλα αυτά αν αφορούσε ο 
δανεισμός διαφορετικές θέσεις, διαφορετικούς συλλογισμούς, αν αφορούσε έργα που 
σχεδιάζονται ή πρόκειται να εκτελεστούν με πολύ χαρά θα ήθελα να ψηφίσω και μ΄ 
αυτό τον τρόπο να αφήναμε την σφραγίδα μας σαν παράταξη στο πέρασμα του 



χρόνου. Αδυνατώ όμως με τη συλλογιστική που άκουσα να υπερψηφίσω αυτό τον 
δανεισμό από ιδιωτική Τράπεζα. 

Σιδηρόπουλος: Ο κ. Δήμαρχος ανέλυσε με σαφήνεια τους λόγους που 
επιβάλλεται η λήψη του δανείου που είναι νομότυπη, προβλέπεται από τον 
Οργανισμό, εξυπηρετεί ουσιώδεις σκοπούς και λόγους και βέβαια δεν έχει σημασία 
αν θα είναι από το Ταμείο Παρακαταθηκών και Δανείων ή από Τράπεζα. Εκείνο που 
έχει σημασία είναι οι όροι, αν είναι ευνοϊκοί και καλοί, εγκρίνω τη λήψη αυτού του 
δανείου. 

Τσιάρας: Θα ήθελα να ξεκινήσω την τοποθέτησή μου με το εισηγητικό που 
δεν υπήρχε μέσα στο φάκελο και κακώς όπως είπε ο κ. Δήμαρχος. Στο 
σημαντικότερο  ίσως θέμα του Δημ. Συμβουλίου προσπαθούσαμε να γράψουμε τα 
νούμερα όταν τα έλεγε ο κ. Δήμαρχος ενώ θα  έπρεπε, όπως είπαν και οι 
προλαλίσαντες, να υπάρξει ένα εισηγητικό που να εξηγεί σε ποιους κωδικούς είναι οι 
οφειλές, σε ποια έργα για να καταλάβουμε κι εμείς τι καλούμαστε να ψηφίσουμε. 
Οσον αφορά την οικονομική διαχείριση της παρούσας δημοτικής αρχής ήθελα να 
δώσω κάποια στοιχεία που προέκυψαν από τους ισολογισμούς 2002 και 2003 τα 
οποία δείχνουν ότι δημιουργήθηκαν αυτές οι οφειλές λόγω σπατάλης της δημοτικής 
αρχής. Έξοδα δημοσίων σχέσεων αύξηση 33% σ΄ ένα χρόνο, έξοδα αμοιβών 
προσωπικού αύξηση 20%, έξοδα παραστάσεων Δημάρχου, Αντιδημάρχων και 
Προέδρου αύξηση 12%, οδοιπορικά μετακινήσεις έξοδα ταξιδίων αύξηση 31,5%, 
έξοδα εκθέσεων προβολής και διαφήμισης 55% αύξηση χωρίς να δούμε και κάποιο 
αποτέλεσμα. Από τα στοιχεία που μας έδωσε ο κ. Δήμαρχος αποδείχθηκε ότι τα 
προηγούμενα δάνεια έγιναν για κάποιους συγκεκριμένους σκοπούς κι αφορούσαν 
κυρίως απαλλοτριώσεις. Εδώ έχουμε ένα δάνειο που ποσοτικά αντιστοιχεί στο 47% 
των δανείων που πάρθηκαν τα τελευταία 20 χρόνια και είναι για να καλυφθούν 
τρέχοντα έξοδα δηλαδή προμήθειες και έργα αλλά τα έργα που είδαμε είναι 
ασφαλτοστρώσεις και κράσπεδα. Γι’ αυτά τα έργα καταφέρατε να δημιουργήσετε ένα 
χρέος 1.280.000,00 ευρώ μέσα σ΄ ένα χρόνο, τι να περιμένουμε καλύτερο για τα 
επόμενα χρόνια; 

Δελαβερίδης: Ύστερα από την τοποθέτηση των συναδέλφων τι να προσθέσει 
κανείς, όμως θα βρούμε κάποια λογάκια να πούμε μια και ο Δήμαρχος έδωσε κάποιες 
απαντήσεις στην ερώτηση που του έκανα. Το 2003 δεν είχαμε οφειλές. Αν είχαμε 
οφειλές από το 2002 και 2003 τότε κάλλιστα θα μπορούσε να πάρει το δάνειο από το 
Ταμείο Παρακαταθηκών και Δανείων. Σας υπενθυμίζω κε Δήμαρχε πως εκείνη η 
απόφαση θα πρέπει να έρθει πάλι στο Δημ. Συμβούλιο για να ακυρωθεί γιατί δεν 
μπορεί να υλοποιηθεί. Ψήφισα τον προϋπολογισμό του 2003 για να σας δώσω τη 
δυνατότητα να υλοποιήσετε αυτά τουλάχιστον που υπόσχεστε κάτι που δεν 
καταφέρατε, υπήρχαν πολλές ατασθαλίες, οπότε αναγκάστηκα στα δύο επόμενα 
χρόνια 2004 και 2005 να μην ψηφίσω τον προϋπολογισμό που είναι ο καθρέφτης των 
οικονομικών του Δήμου. Στον προϋπολογισμό προϋπολογίζουμε και με τα χρήματα 
που έχουμε κάνουμε τα έργα αλλά εσείς αυτό δεν το κάνατε. Είπε πολλά ο κ. 
Γκαμπέσης και τα ασπάζομαι όλα. Κάνουμε δάνειο για να κάνουμε κάτι κι όχι να 
πληρώσουμε έξοδα προηγούμενων ετών. Εν πάση περιπτώσει τα έξοδα να είναι και 
πραγματικά αλλά στην προκειμένη περίπτωση δεν είναι. Σε προηγούμενη τοποθέτησή 
μου είπα ότι ασφαλτοστρώνετε πολυκατοικίες, για λογαριάστε τι έξοδα είναι η 
άσφαλτος, τα εργατικά, τα μηχανήματα και όλα αυτά. Είπα για τα χιόνια κι αυτό που 
κάνατε ήταν για να δώσετε την εντύπωση ότι μετά τον χιονιά καθαρίσατε αμέσως την 
πόλη. Ξέρετε τι εργατοώρες διαθέσατε εκεί; Αυτό είναι σπατάλη. Θα μπορούσατε 
κάλλιστα αυτά να τα διαθέσετε κάπου αλλού. Αρα λοιπόν γιατί να ανατρέψουμε σε 
μία ιδιωτική Τράπεζα για να πληρώσουμε χρήματα που σπαταλήσατε; Σε καμία 



περίπτωση φυσικά δεν θα συμφωνήσω γιατί τα έξοδα είναι πάρα πολλά και για μένα 
δεν υπάρχει λόγος κι έτσι όπως τα κάνατε να βρείτε τρόπους να ξοφλήσετε τις 
οφειλές. Θα έλεγα όμως τη σημερινή διοίκηση του Δήμου τη διακρίνει το τρίπτυχο 
ανικανότητα – αδιαφάνεια και πολύ σπατάλη. 

Γιαννουλάκης: Οι συνάδελφοι της αντιπολίτευσης κε Δήμαρχε, παρόλες τις 
εξηγήσεις που δώσατε για ποιες οφειλές πρόκειται να πληρωθούν από το δάνειο, 
συνεχίζουν να λένε ότι είναι για διάφορες προμήθειες. Φαντάζομαι τι τοποθέτηση θα 
έκαναν οι συνάδελφοι αν βρίσκονταν στο Δήμο Νίκαιας που έχει οφειλές 
38.000.000,00 ευρώ, στο Δήμο Θεσσαλονίκης που έχει χρέη 29,3 εκατ. ευρώ, στο 
Δήμο Κασσάνδρας Χαλκιδικής με χρέη 22.000.000,00 ευρώ, στο Δήμο Βύρωνα με 
14.000.000,00 ευρώ, στο Δήμο Χαλανδρίου με 21.000.000,00 ευρώ, στο Δήμο 
Περιστερίου με 19.000.000,00 ευρώ χρέη, στο Δήμο Σαλαμίνας με 17.600.000,00 
ευρώ χρέη, στο Δήμο Περάματος με 16.100.000,00 ευρώ χρέη, στο Δήμο 
Πτολεμαϊδας με 13.200.000,00 ευρώ χρέη, στο Δήμο Κηφισιάς με 8.800.000,00 ευρώ 
χρέη, στο Δήμο Κερατσινίου με 11.700.000,00 ευρώ χρέη, στο Δήμο Πάτρας με 
11.700.000,00 ευρώ χρέη, στο Δήμο  Γλυφάδας με 8.300.000,00 ευρώ, στην Πολίχνη 
με 7.300.000,00 ευρώ, στην Καλαμάτα με 7.200.000,00 ευρώ, στον Πειραιά με 
6.400.000,00 ευρώ χρέη ή στο Δήμο Κοζάνης που χρωστάει πάνω από 4.000.000,00 
ευρώ, γιατί είχε αναφερθεί κάποτε γιατί δεν μιλάω για τον Δήμο Κοζάνης, και ο 
οποίος κατέφυγε σε ιδιωτική τράπεζα και σύναψε δάνειο.   

Είναι γνωστά τα οικονομικά προβλήματα των Δήμων κι έχουν πάρει 
εκρηκτικές διαστάσεις. Τα χρέη των Δήμων υπερβαίνουν τα 3 δις ευρώ, οι 100 από 
τους 1.032 Δήμους της χώρας είναι στο όριο της χρεοκοπίας, 250 Δήμοι δεν μπορούν 
να καλύψουν ούτε τις βασικές τους ανάγκες, 370 Δήμοι αντιμετωπίζουν σοβαρά 
οικονομικά προβλήματα και βέβαια δεν θα θυμούνται οι καινούργιοι συνάδελφοι 
αλλά ο Δήμος το 1999 είχε συνάψει δάνειο 100.000.000δρχ. για την απαλλοτρίωση 
του οικοπέδου της εκκλησίας του Προμηθέα, το δάνειο αυτό πάρθηκε αλλά τα 
χρήματα δεν υπάρχουν. Που καταναλώθηκαν; Και βέβαια ξεχάσατε κε Δήμαρχε να 
πείτε ότι πρόσφατα ήρθε μία απόφαση από την Περιφέρεια για μία δημοσιονομική 
διόρθωση την οποία θα κληθούμε να πληρώσουμε εμείς και αφορά το έργο της 
Δυτικής Παράκαμψης, για μία μετακίνηση αγωγού της Πατρίδας που είναι γύρω στις 
43.000,00 ευρώ. Δεν είναι κακό να συνάψεις δάνειο από ιδιωτική Τράπεζα και οι 
όροι σήμερα είναι σχεδόν ίδιοι με το Ταμείο Παρακαταθηκών και Δανείων.  Νομίζω 
ότι πρέπει να γίνει αυτό το δάνειο για να πληρωθούν αυτές οι οφειλές. 

Γεωργιάδης: Δεν χωράει καμία αμφιβολία ότι το δάνειο είναι ένα αναγκαίο 
κακό αλλά όταν είναι ο μόνος τρόπος για να λυθούν διάφορα επείγοντα προβλήματα 
του Δήμου είναι αναπόφευκτο. Εύχομαι, ελπίζω και προσωπικά πιστεύω ότι τα 
χρήματα που θα πάρουν θα ωφελήσουν και τον Δήμο και τους δημότες. 

Δήμαρχος: Θ΄ αναγκαστώ μάλλον να ξαναπώ τα του δανείου και στη 
δετερομιλία μου γιατί πολλοί συνάδελφοι λείπουν από την αίθουσα αλλά έτσι κι 
αλλιώς μιλώ σε ώτα μη ακουόντων άσχετα αν οι συνάδελφοι είναι μέσα ή έξω από 
την αίθουσα. Πότε είπα εγώ ότι δεν έχουμε υποχρεώσεις για το 2002; Μέχρι τώρα 
δεκάδες φορές το είπα και στον απολογισμό και σ΄ αυτή την αίθουσα και παντού. 
Εμείς αναγκαζόμαστε να πάρουμε σήμερα δάνειο γιατί πληρώσαμε χρέη 
1.250.000,00 ευρώ της προηγούμενης δημοτικής αρχής που είναι τα εξής: Διάφορες 
προμήθειες – εργασίες 700.000,00 ευρώ, αρχικό κεφάλαιο του Κέντρου Μέριμνας 
30.000,00 ευρώ, αρχικό κεφάλαιο του Ξένιου Δία 45.000,00 ευρώ, αποζημίωση 
ρυμοτομούμενων ιδιοκτησιών 60.000,00 ευρώ, αρχικό κεφάλαιο Ηφαίστου 
132.000,00 ευρώ, οφειλή Δήμου προς τη ΔΕΤΟΠΟΚΑ 80.000,00 ευρώ, οφειλές 
έργων στο Φιλίππειο 13.500,00 ευρώ, Δυτική Παράκαμψη 35.000,00 ευρώ συν τα 



40.000,00 ευρώ που προκύπτουν από τον δημοσιονομικό έλεγχο, κτίριο Ευξείνου 
Λέσχης 50.000,00 ευρώ, οφειλή Μπαλή ασφαλτικά 32.000,00 ευρώ, οφειλή 
Σπυριδόπουλου 30.000,00 ευρώ, οφειλές διαφόρων μικρών έργων 15.000,00 ευρώ 
σύνολο 1.222.500,00 ευρώ. Αν αυτά τα χρήματα δεν τα είχαμε πληρώσει μέσα στο 
2003 δεν θα είχαμε κανένα πρόβλημα σήμερα. Μας αφήσατε 11.000,00 ευρώ στο 
ταμείο και 1.250.000,00 ευρώ χρέη. Ας τα είχατε πληρώσει όλα αυτά κι ας είχατε 
μηδέν στο ταμείο.  

Κάποιοι συνάδελφοι χρησιμοποιούν λέξεις που δεν έχουν ευπρέπεια, 
ευγένεια, ούτε μπορεί κανένας να τις δικαιολογήσει όσο καλή διάθεση κι αν έχει. Δεν 
θα παρασυρθώ στον κατήφορο κάποιων για προσωπική επίθεση, ούτε θα 
χρησιμοποιήσω φράσεις με τις οποίες θα τους δώσω το δικαίωμα να μιλήσουν 
ενδεχομένως πιο σκληρά στη δευτερομιλία τους γιατί έχουν απωθημένα. Γιατί λέτε 
ότι ο Δήμος παίρνει πρώτη φορά δάνειο 1.280.000,00 ευρώ ενώ το 1999 είχε πάρει 
1.700.000,00 ευρώ όπως είπα και νωρίτερα, 879.000,00 ευρώ για απαλλοτριώσεις, 
82.173,00 ευρώ για διάνοιξη Πιερίων και 736.970,00 ευρώ. Αυτά τα τρία νούμερα 
κάνουν 1.700.000,00, ευρώ. Κάθε χρόνο ο Δήμος πήγαινε σε δανεισμό. Εμείς δεν θα 
είχαμε την ανάγκη να πάρουμε δάνειο αν δεν είχαμε αυτό το βάρος που προστέθηκε 
στην πλάτη μας. Για τις άλλες λειτουργικές δαπάνες δεν ζητάω δάνειο γιατί θα το 
παλέψουμε μόνοι μας, από τα έσοδα του Δήμου, από την αύξηση των εσόδων που θα 
κάνουμε κι όχι από την αναπροσαρμογή αλλά από το κυνηγητό στην εισπρακτική. 
Πρέπει να παραλάβει ο Δήμος τις οφειλές των παρελθόντων ετών αυτά τα 800.000,00 
ευρώ που παραλάβαμε από εσάς, πρέπει να εισπράξει τα έσοδα από τις πράξεις 
εφαρμογής. Πού πήγαν τα χρήματα των πράξεων εφαρμογής Εργοχωρίου, Πιερίων, 
Σαλαμίνος, Γιοτζαλίκια; Εισπράττατε μόνο και δεν κάνατε τα έργα. Τώρα εμείς πάμε 
στα Γιοτζαλίκια για να κάνουμε τα έργα. Πόσες φορές θα σας το πω κυρία 
Ουσουλτζόγλου πως τρεις αιτήσεις για δάνειο μπορεί να πήραμε αλλά δάνειο δεν 
πήραμε ακόμη και θα πάρουμε τώρα. Τι σημαίνει ότι πήραμε δύο αποφάσεις για 
δάνειο αφού δεν το υλοποιήσαμε; Λέτε πως είναι χάλια τα οικονομικά και 
πτωχεύσαμε τον Δήμο. Πού πτώχευσε ο Δήμος; Λέτε ότι πρόκειται για τρίτο δάνειο 
και να παραιτηθούμε. Αν σας διευκολύνει αυτό κα Ουσουλτζόγλου για να έρθετε στο 
Δήμο, να παραιτηθώ αύριο κιόλας. Φοβάμαι όμως ότι με την αντιπολίτευση που 
κάνετε δεν πρόκειται να έρθετε στον Δήμο. Μιλάτε για άσκοπες προσλήψεις και μη 
αύξηση των τελών. Επρεπε να κάνουμε αύξηση; Εσείς κε Κουρουζίδη λέγατε να 
κάνουμε 40, 50 και 60% μείωση των τελών, ξεχνάτε όμως ότι το 2001 μας είχατε 
προτείνει αύξηση 20% στη ΔΕΥΑΒ και μέσα σε 10 ημέρες πήρατε πίσω την 
απόφαση.  

Κάναμε αίτηση στο Ταμείο Παρακαταθηκών για να μπούμε στη ρύθμιση 
Παυλόπουλου αλλά ήμασταν νοικοκύρηδες και πληρώσαμε τα χρέη της 
προηγούμενης δημοτικής αρχής μέσα στο 2003. Αν δεν τα είχαμε πληρώσει θα είχαμε 
μπει στη ρύθμιση και δεν θα είχαμε σήμερα την ανάγκη να εισπράξουμε άλλα 
χρήματα. Τα θέματα τα βλέπω τη Δευτέρα το απόγευμα λίγο πριν το Δημοτικό 
Συμβούλιο και κακώς δεν ήταν μέσα η κατάσταση αλλά αυτό δεν σημαίνει τίποτα 
γιατί ξέρετε ποιο είναι το ποσό της οφειλής, σήμερα παίρνουμε καταρχήν απόφαση 
και στην επόμενη συνεδρίαση κάντε και κριτική για τις οφειλές, για τις προσλήψεις, 
για ποια έργα έγιναν, σε ποια αντιστοιχούν κ.λ.π. Όλα αυτά θα τα βγάλει η Υπηρεσία 
και κατάσταση με τις οφειλές που έχουμε σε διάφορους συμπολίτες, εργολάβους, 
προμηθευτές κ.λ.π. και μόνο για έργα υπάρχει εδώ κι αύριο το πρωί σας τη δίνω να τη 
δείτε. Για τα έργα κατά κωδικό αριθμό θα τα βγάλει η Υπηρεσία κι όταν θα έρθει η 
ώρα να πάρουμε το δάνειο θα ξέρετε γι’ αυτές τις οφειλές και σε ποιο έργο 
αντιστοιχούν. Όποιος πιστεύει ότι υπάρχει ατασθαλία, ξέρουν που είναι τα αρμόδια 



όργανα και τα διοικητικά και τα δικαστικά. Για ανικανότητα, αδιαφάνεια και 
σπατάλη ψάξτε κ. Δελαβερίδη στο χάλι που μας αφήσατε στη ΔΕΥΑΒ. Εσείς ειδικά 
κ. Δελαβερίδη ψάξτε τη δική σας ανικανότητα, τη δική σας σπατάλη και αδιαφάνεια. 

Πρόεδρος: Δευτερολογίες. 
Ουσουλτζόγλου: Τελικά τι οφειλές πρόκειται να πληρωθούν δεν ακούσαμε.  

Ακούσαμε άλλα πομπώδη και δυνατά ότι δηλ. είμαστε άσχετοι κάτι που συνηθίσαμε 
να το ακούμε αλλά όχι τι οφειλές θα πληρωθούν. Ούτε έργο πρόκειται να γίνει ούτε 
κάτι προς αναπτυξιακή κατεύθυνση. Να πάρεις κάποια χρήματα αλλά να σου 
αυγατίσουν. Ετσι θα κάνουμε εμείς; Θα παίρνουμε τα χειρότερα παραδείγματα; Μου 
θυμίζετε τα μικρά παιδάκια που τους λέει ότι η Ελενίτσα πήρε 10 αλλά το παιδάκι 
λέει πως ο Κωστάκης πήρε 5 άρα εγώ γιατί να μην πάρω 7; Κοιτάμε προς τα κάτω; 
Αυτό είναι το όραμά μας γι’ αυτόν τον Δήμο, αυτό είναι το όνειρό μας, αυτή είναι η 
προσπάθειά μας. Μπορεί να πετάμε κάποια νούμερα για εντυπωσιασμό αλλά πρέπει 
να έχουμε την ώρα να τα ψάξουμε κιόλας. Λέτε πως είναι αναπόφευκτο, και φέτος θα 
είναι όπως και του χρόνου και όσο πάμε θα είναι ακόμη πιο αναπόφευκτο. Είπα χίλιες 
φορές ότι είχατε έσοδα προηγουμένων χρήσεων 804.282,00 ευρώ και 717.193,00 από 
το 2002 κι εσείς κολλήσατε στις 11.000,00 ευρώ που βρήκατε. Δεν πρόκειται να 
συνεννοηθούμε λοιπόν όσο κι αν το προσπαθήσουμε. Κανείς δεν είπε ότι δεν 
υπήρχαν δάνεια την τελευταία 30ετία και βέβαια υπήρχαν αλλά εσείς σε δύο χρόνια 
ζητάτε το 50% όλων αυτών.  

Πραγματικά και σοβαρά θέλω να καλέσω τους συναδέλφους μου της 
πλειοψηφίας, την ύστατη στιγμή να μην υπογράψουν το οικονομικό βούλιαγμα του 
Δήμου. Χρειάζεται μία σημαντική πλειοψηφία, δεν θέλω να υποτιμήσω κανέναν, 
αλλά παρακαλώ για το καλό αυτής της πόλης, των ανθρώπων που κοιμούνται ή 
βλέπουν τηλεόραση και δεν ξέρουν τι γίνεται, να μη συρθείτε σε μία απόφαση που 
εσείς θα την χρεωθείτε γιατί ο Δήμαρχος δεν ψηφίζει. Αναλογιστείτε μόνο τους 
ρυθμούς των εσόδων και σκεφτείτε αν θα μπορέσουμε να αποπληρώσουμε αυτές τις 
τεράστιες υποχρεώσεις που δημιουργούμε μ΄ αυτή την απόφαση. 

Κουρουζίδης: Είχα πει πράγματι για μείωση των τελών και είχα κάνει σωστή 
πρόταση, αντί αυτού στον προϋπολογισμό φαίνεται φέτος όπως φαινόταν και πέρυσι 
ότι έγιναν προσλήψεις. Γιαυτό έχετε αυτό το άνοιγμα. Υπήρχε προϋπολογισμός για 
τα συγκεκριμένα έργα και είχατε παραπάνω απόκλιση για τις προσλήψεις που κάνατε 
και τώρα πρέπει να δανειστούμε για να καλύψουμε αυτή την πολιτική μας. Τώρα 
παραδεχθήκατε ότι θα πάρουμε το 1.200.000,00 ευρώ και τα υπόλοιπα 500.000,00 
ευρώ άνοιγμα θα προσπαθήσουμε να τα καλύψουμε. Παντού ανοίγματα αλλά αυτή 
δεν είναι λειτουργία του Δήμου. Θέλετε να το ψηφίσουμε; Να το κάνουμε αν είναι να 
σωθεί ο Δήμος. Θέλετε να ξαναγίνετε Δήμαρχος παίρνοντας το δάνειο; Να το κάνω 
αλλά πείτε το. Πείτε ότι θέλετε 1.300.000,00 ευρώ για να κάνω 500 προσλήψεις κάθε 
χρόνο και να ξαναγίνω Δήμαρχος και να το ψηφίσω κι αυτό. Όμως δεν είναι 
κοινωνικό από τη μια να μην κάνουμε αυξήσεις και να μην πληρώσουν αυτοί που 
πρέπει κι έχουν κι από την άλλη να κάνουμε δανεισμό για μη παραγωγικούς σκοπούς 
ή έργα. 1.300.000,00 ευρώ αν το διαιρέσουμε δια 50.000,00 που είναι οι κάτοικοι, αν 
βγάλουμε αυτούς που έχουν και καταλήξουμε σ΄ αυτούς που δεν έχουν θα  
πληρώνουν όλοι. Είναι κοινωνικά δίκαιο; Οι  προηγούμενες διοικήσεις έκαναν 
δανεισμό για απαλλοτριώσεις. Εμείς είχαμε 130 προσλήψεις στα ΤΣΑ με συμμετοχή 
κι άλλες 120, σύνολο προσλήψεων 250 άτομα σ΄ όλο τον Δήμο. Βάζαμε τον κόσμο 
και δούλευε στο κτίριο Βλάχων με επιχορηγήσεις. Χωρίς επιχορηγήσεις είχαμε 494 
προσλήψεις πέρυσι. Αυτό είναι το βάρος του Δήμου και πληρώνει ο άπορος, ο 
άνεργος, ο μικροσυνταξιούχος, όλοι πληρώνουν την πολιτική του κ. Δημάρχου και 
της παράταξής του. 



Σιδηρόπουλος: Θα πω μερικά πράγματα απευθυνόμενος στην αντιπολίτευση 
της απέναντι παράταξης κι όχι μόνο παρά το γεγονός ότι στην εποχή που θ΄ 
αναφερθώ οι συνάδελφοι δεν ήταν δημοτικοί σύμβουλοι αλλά ήταν στενά συντρόφια 
αυτών που διοικούσαν τον Δήμο κι επειδή έχει σχέση με δανειοληψία κι έργα του 
Δήμου νομίζω ότι αξίζει τον κόπο να τ΄ ακούσουν. Ηταν η εποχή που Δήμαρχος ήταν 
ο κ. Βλαζάκης και πρόεδρος ο κ. Γεωργιάδης, ήταν η εποχή των δημοτικών 
επιχειρήσεων και του κρατισμού. Ελήφθη τότε η φαεινή ιδέα να κάνουν τότε μία 
δημοτική – κοινοτική επιχείρηση, την περίφημη επιχείρηση Μαρμάρων. Βέβαια εμείς 
ήμασταν αντίθετοι σ΄ αυτή την απόφαση της πλειοψηφίας και μ΄ επιχειρήματα ο 
αρχηγός μας απέδειξε ότι είναι πολύ ριψοκίνδυνο να πάρει δάνειο εκατοντάδων 
εκατομμυρίων υποθηκεύοντας τα καλύτερα ακίνητα του Δήμου στο Ταμείο 
Παρακαταθηκών και Δανείων, η πλειοψηφία μας χαρακτήρισε μικρόψυχους, 
ανίκανους, μας είπε ότι θα έχουμε κέρδη που θα επενδύουμε σε έργα και ότι θα 
ντρεπόμαστε. Τους είχα πει πως αφού είναι τόσο σίγουροι γιατί δεν έβαζαν τα δικά 
τους ακίνητα υποθήκη; Βέβαια η επιχείρηση φαλίρισε και δεν χρειάζεται να σας πω 
ποιος πλήρωσε το μάρμαρο. Αυτά τα είπα για να δείξω πως πάντα γίνονταν λήψεις 
δανείων από τους Δήμους και πολλές φορές κατά τρόπο καταχρηστικό και πολύ 
ζημιογόνο για τους Δήμους. Επομένως μην παριστάνετε τίποτα εδώ μέσα και χύνεται 
κροκοδείλια δάκρυα και λέτε ότι τα παιδιά και τα εγγόνια θα πληρώσουν τα χρέη. Ας 
είμαστε σοβαροί και κάντε σοβαρή αντιπολίτευση, να την εκτιμήσει ο κόσμος και να 
πάτε μπροστά για να έχετε πιθανότητα να  πάτε δεύτερη Κυριακή. 

Τσιάρας: Είπατε ότι αυτό το δάνειο θα ωφελήσει τους δημότες αλλά δεν ξέρω 
αν θα ωφελήσει κάποιους εκτός από τους οφειλέτες που δημιουργήσατε κάνοντας 
κάποια μικροέργα όπως είπατε και φαίνεται από την ανάγνωση αυτών που διαβάσατε. 
Όπως μέχρι τώρα λέγατε ότι βάζετε τα δυνατά σας για να νοικοκυρέψετε αυτόν τον 
Δήμο πιστεύω ότι αυτό θα έπρεπε να κάνετε και τώρα, να καταφέρετε να φέρετε 
έσοδα, να προσπαθήσετε να δημιουργήσετε τις προϋποθέσεις που θα κάνουν τον 
Δήμο να έχει αναπτυξιακή προοπτική και όχι εκ των υστέρων να μας λέτε ότι κάνατε 
λίγα εργάκια παραπάνω τον προηγούμενο χρόνο, τελικά πέσατε έξω, δεν είχατε τα 
λεφτά και θα πάρετε δάνειο. Δεν μας λέει κανένας ότι δεν θα γίνει το ίδιο και την 
επόμενη χρονιά ή τη μεθεπόμενη. Αν δεν είναι αυτή η δανειοληψία καταχρηστική κ. 
Σιδηρόπουλε τότε ποια είναι; Δεν είναι καταχρηστικό να πάρεις ένα δάνειο που 
αφορά εργασίες που έχουν γίνει και οι οποίες δεν έδωσαν ουσιαστικά κανένα 
οικονομικό όφελος στον Δήμο, μία προοπτική να πειστούμε όλοι μας ότι θα πάρουμε 
το δάνειο, αυτά θα είναι τα οφέλη, με νούμερα και επιχειρήματα. 

Δελαβερίδης: Θα αναφερθώ σ΄ αυτά που είπε ο κ. Γιαννουλάκης που μας 
συγκρίνει πάντα με χρεοκοπημένους Δήμους. Εμείς ποτέ δεν υπήρξαμε 
χρεοκοπημένος Δήμος, άρα λοιπόν κακώς γίνεται αυτή η σύγκριση. Εσείς κ. 
Γιαννουλάκη, σαν αντιδήμαρχος οικονομικών, δεν γνωρίζετε να μας ενημερώσετε 
που πήγαν αυτά τα 100.000.000δρχ., δηλ. το δάνειο που πάρθηκε από την 
προηγούμενη δημ. αρχή για το οικόπεδο της εκκλησίας; Στην κατάσταση που 
διαβάσατε με τα έξοδα, τις οφειλές αναφέρεστε και σε μία οφειλή 30.000,00 ευρώ 
που όφειλε ο Δήμος στον εργολάβο Τάσο Σπυριδόπουλο. Ξέρετε γιατί δεν 
πληρώθηκαν αυτά τα χρήματα; Είχε υπέρβαση την οποία δεν ενέκρινε η Τεχνική 
Υπηρεσία κι εμείς αν τα πληρώναμε θα ήμασταν παράνομοι. Εσείς δεν ξέρω αν 
πήρατε την  έγκριση της Υπηρεσίας και τα πληρώσατε. Εσείς εδώ πιθανότατα είχατε 
πολλές υπερβάσεις και αυτά τα χρήματα που ζητάμε να δανειστούμε προέρχονται 
πιθανώς από τέτοιες. Έχουμε ένα ποσό για έργα και σ΄ αυτό το ποσό θα 
προγραμματίσουμε τα αντίστοιχα έργα με το οικονομικό σκέλος που ορίζουμε, δεν θα 
έχουμε υπέρβαση ούτε ένα ευρώ παραπάνω. Αυτό προφανώς δεν συνέβη. Είπα ότι 



στρώναμε αυλές αλλά όταν έχουμε ένα έργο στην Κίμωνος και στρώνουμε αυλές και 
κάνουμε περιφράξεις τότε αυτά είναι υπερβάσεις. Μας είπατε κε Δήμαρχε να 
πάρουμε απόφαση κι αύριο να μας δώσετε τα στοιχεία. Αυτά είναι σοβαρά πράγματα; 
Πρώτα δίνουμε όλα τα στοιχεία, διαφάνεια, να τα δούμε, να τα μελετήσουμε και μετά 
να ψηφίσουμε ή όχι τη σύναψη δανείου. Αναφερθήκατε στη ΔΕΥΑΒ, ξέρουμε όλοι 
ότι το τελευταίο διάστημα υπήρχε πρόβλημα ρευστότητας αλλά δεν μας είχαν δώσει 
τις επιχορηγήσεις από το υπουργείο Οικονομικών, το 3% εξ οικοδομών για δύο 
συναπτά έτη που σημαίνει γύρω στα 600 εκατ. Ηταν οι άλλοι πιο έξυπνοι όταν μέσα 
σε τρεις μήνες ξόφλησαν τις οφειλές τις οποίες εμείς δεν μπορούσαμε να δώσουμε 
γιατί δεν είχαμε πάρει τις επιχορηγήσεις; Κι όχι μόνο πλήρωσαν τις οφειλές αλλά 
παράνομα έδωσαν το πριμ παραγωγικότητας στους εργαζόμενους που εκ του νόμου 
δεν μπορούσαν να το πάρουν δηλ. άλλα 90 εκατ. Και το πιο παράνομο είναι ότι το 
έβαλαν στο συρτάρι και δεν το πήγαν για έγκριση στην Περιφέρεια και είπα ότι ήταν 
η υπόθεση για εισαγγελέα.  

Γιαννουλάκης: Να αναφερθώ στην κα Ουσουλτζόγλου που αμφισβητεί τα 
στοιχεία που ανέφερα με τους χρεωμένους Δήμους. Αυτά τα στοιχεία είναι από την 
Επιθεώρηση της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, είναι ένα έγκυρο περιοδικό και νομίζω πως 
ό,τι γράφει είναι αληθές. Το δάνειο 100 εκατ. για τον Προμηθέα πάρθηκαν και δεν 
χρησιμοποιήθηκαν γι’ αυτή τη χρήση αλλά οπουδήποτε αλλού. Το λάθος που κάνατε 
κε Δήμαρχε είναι πως όταν αναλάβατε τη διοίκηση του Δήμου δεν είπατε ότι δεν 
πληρώνετε τίποτα από τα παλιά χρέη και ξεκινάτε από τώρα που είστε εσείς για να 
έρχονται εδώ οι προμηθευτές και οι εργολάβοι, να διαμαρτύρονται και να τους 
στέλνουμε στους φίλους από απέναντι για να πάρουν τα λεφτά τους. 

Γεωργιάδης: Μεγάλη υπόθεση να προσπαθείς να πείσεις τους άλλους ενώ 
είναι σίγουρο ότι δεν μπορείς να πείσεις τον ίδιο τον εαυτό σου. Για όσους δεν 
ξέρουν, 500 μέτρα ευθεία προς τα πάνω είναι η Εισαγγελία της Βέροιας, περιμένω 
αλλά φως δεν βλέπω. 

Πρόεδρος: Τριτολογίες. 
Ουσουλτζόγλου: Δεν κατανόησα αυτές τις ρήσεις της Πυθίας περί 

Εισαγγελίας και δεν θα σταθώ σ΄ αυτό. Πράγματι δεν ξέρω αν είναι αληθινά τα 
στοιχεία, εκείνο που ξέρω όμως, σ΄ επαφές με πολλούς Δημάρχους, ξέρω ότι όλα 
λειτουργούν ρολόι άσχετα αν υπάρχει οικονομική στενότητα που πάντα υπάρχει. Ότι 
θα απολογούμασταν σήμερα εδώ για τα μάρμαρα δεν το είχα φανταστεί. Στα 30 
χρόνια βρέθηκε ένα ατυχές παράδειγμα, στα 2 χρόνια όμως τα ατυχή παραδείγματα 
περισσεύουν. Οσο για τις δεύτερες Κυριακές που πολύ χαρά και ευθυμία προκάλεσε 
το σχόλιο, δυστυχώς αυτό σας έφαγε, η υπεροψία του ποσοστού. Εδώ όμως τώρα 
ούτε σε προεκλογική περίοδο βρισκόμαστε, ούτε εντυπώσεις πάμε να κερδίσουμε 
αλλά να υπερασπιστούμε την ευημερία του Δήμου και των δημοτών. Ας το 
αντιληφθούμε κι ας είμαστε περισσότερο συνετοί σε ό,τι λέμε γενικά κι εμείς κι 
εσείς. Εδώ έχουμε ένα πραγματικό ζήτημα και σας παρακαλώ για ύστατη φορά να μη 
συρθείτε σε απόφαση απόγνωσης συνάδελφοι γιατί εσείς ψηφίζετε. Η απόγνωση είναι 
ό,τι χειρότερο για τη λήψη τέτοιων αποφάσεων που αφορούν δανεισμό. Δεν ξέρω 
γιατί δεν μιλάνε οι συνάδελφοι, δεν έχουν κανέναν προβληματισμό, είναι όλα τόσο 
ξεκάθαρα μέσα τους γι’ αυτό που πάνε ν΄ αποφασίσουν; Εγώ πιστεύω πως όχι.  Σ΄ 
αυτά τα σοβαρά ζητήματα το τελευταίο που μετράει είναι η πειθαρχία γιατί ο καθένας 
κρατάει, κουβαλάει κι έχει τη δική του προσωπική ευθύνη. Κάποτε ο Γεωργιάδης 
έλεγε πως το κάθε αρνάκι από το ποδαράκι του κρέμεται κι αυτό ισχύει στο έπακρο 
σήμερα. Ο καθένας ξεχωριστά ας φέρει την ευθύνη του. 

Κουρουζίδης: Είπατε δύο φορές κε Δήμαρχε να έρθουμε αύριο να πάρουμε τα 
στοιχεία και την πρώτη φορά το κατάπια. Υπάρχει μείζον πολιτικό ζήτημα κ. 



Πρόεδρε στη λειτουργία του κ. Δημάρχου σ΄ αυτή την αίθουσα. Για μένα το ερώτημα 
και πολιτικό θέμα που μπαίνει προς όλους τους συναδέλφους είναι πώς ψηφίζουμε 
σήμερα χωρίς στοιχεία, χωρίς να έχουμε άποψη. Αυτή είναι η δημοκρατική 
λειτουργία αυτού του Δημοτικού Συμβουλίου. Θα είναι ιστορικό ντοκουμέντο το ότι 
δανειζόταν ο Δήμος με πρόταση Δημάρχου και οι σύμβουλοι ψήφιζαν χωρίς να 
ξέρουν τι ψήφιζαν και την επομένη θα πάρουν τα στοιχεία. 

Τσιάρας: Θέλω να ρωτήσω αν ο κ. Δήμαρχος έκανε εκείνο το προσωπικό 
γκάλοπ που πλήρωσε από την τσέπη του όπως είπε και που η εταιρεία τηλεφωνούσε 
στους δημότες και ρωτούσε αν είδαν κάποιο έργο αυτά τα δύο χρόνια κι αν ξέρουν 
από το έργο που είδαν αν δικαιολογούνται δάνεια ενός 1.280.000,00 ευρώ για το 
2003; 

Δελαβερίδης: Μίλησα για το πριμ παραγωγικότητας που η καινούργια 
διοίκηση της ΔΕΥΑΒ το έδωσε μέσα σε τρεις μήνες, κούνησε το μαγικό ραβδάκι, 
έβγαλε τα χρήματα κι έδωσε αμέσως τα 90 εκατ. ξοφλήθηκαν όλες οι οφειλές και 
ήταν αυτή η ικανή, έδωσε παροχές σε εργαζόμενους κ.λ.π. Σε ότι αφορά τον 
διογκωμένο Δήμο που είπατε κε Σιδηρόπουλε, τότε που πάρθηκε η απόφαση για την 
επιχείρηση μαρμάρων κι άλλες επιχειρήσεις είχαν ιδρυθεί τότε κι εσείς στη συνέχεια 
λέγατε ότι ο Δήμος είναι διογκωμένος, θα συμπτύξετε τις επιχειρήσεις κι έρχεστε 
καπάκι και ψηφίζουμε για ίδρυση κι άλλων επιχειρήσεων και μέσα στο 2003 και στο 
2004 και δεν ξέρω πόσες άλλες. Εγώ είμαι αρνητικός σε ότι αφορά τη σύναψη 
δανείων για όλα αυτά που είπα και θα έλεγα αν έχει την ευαισθησία ο Δήμαρχος να 
αναβάλει το θέμα αφού δεν έχουμε στοιχεία κι ας συζητήσαμε σήμερα τρεις ώρες. 

Γεωργιάδης: Κατηγορείται ο Δήμαρχος ότι δεν παίρνει χρήματα, δεν παίρνει 
επιχορηγήσεις είτε ελληνικές είτε εξωτερικές. Είμαστε ικανοί κύριοι που πήραμε το 
3% και δεν χάσαμε δραχμή κι ας το παίρνατε κι εσείς. 

Δήμαρχος: Όταν έρχονται χρήματα στον Δήμο έρχονται με ενέργειες άλλων, 
εμείς δεν κάνουμε τίποτα μόνον ανεβοκατεβαίνουμε στην Αθήνα. Δεν υπήρξε ποτέ 
χρεοκοπημένος ο Δήμος και είναι τώρα και βέβαια ο φίλος μου ο Θανάσης 
Γεωργιάδης, ο πάλαι ποτέ πρόεδρος του Δημ. Συμβουλίου,  έλεγε ότι το κάθε αρνάκι 
από το ποδαράκι του κρέμεται αλλά δεν είναι σήμερα εδώ να μας πει τότε που ψήφιζε 
κι έβαζε τον Δήμο 800 εκατ. μέσα για την  ίδρυση των μαρμάρων, τότε που ψήφιζε κι 
έφτιαχνε την επιχείρηση Εληάς και την έβαλε 250 εκατ. μέσα όπως κι εσείς κ. 
Κουρουζίδη και ο κ. Δελαβερίδης. Αλλά ξέχασα ότι δεν φταίγατε εσείς αλλά ο 
διευθυντής του Δήμου. Δεν είναι εδώ κανένας από τους προηγούμενους συναδέλφους 
που ψηφίζατε κι όπου το λέω γελάνε στην Ελλάδα όλη ότι  έχουμε νοικιασμένη 
επιχείρηση, παίρνουμε 45 εκατ. ενοίκιο και βάζουμε άλλα 30 εκατ. από πάνω. Να 
γιατί χρωστάμε λεφτά. Εσείς μας οδηγήσατε να χρωστάμε λεφτά, γιατί εσείς 
κρατήσατε την Εληά και δεν κάνατε αυτό που σας λέγαμε και πληρώνει ο Δήμος 30 
εκατ. επιπλέον για 9 εργαζόμενους και μάλιστα με τους μισθούς της Εληάς και όχι 
του Δήμου. Δυστυχώς αυτόν τον Δήμο παραδώσατε κύριοι κι έπρεπε να πούμε κι 
άλλα αλλά σας καταπιούμε σήμερα το δάνειο. Μέχρι πότε πλήρωνε ο Δήμος την 
επιχείρηση Μαρμάρων; Ξέρετε πότε θα ξεχρεωθεί ο Δήμος με τα 18 εκατ. που την 
έχετε νοικιασμένη; Αυτά τα σατανιλίκια εφεύρατε τα προηγούμενα χρόνια και λέτε 
ότι χρεώσαμε σ΄ ένα χρόνο το Δήμο και να παραιτηθούμε αντί να ντρέπεστε να βγείτε 
στη Βέροια. Δεν συμφωνώ με την αναβολή. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Δελαβερίδη για αναβολή; 
Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 4 σύμβουλοι: 

Χ. Ουσουλτζόγλου – Γεωργιάδου, Ι. Κουρουζίδης, Α. Δελαβερίδης, Σ. Μηλιόπουλος, 
Α. Τσιάρας. 



 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Δημάρχου για πρόοδο 
της συζήτηση και λήψη απόφασης επί του θέματος; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 19 σύμβουλοι: 
Χ. Γεωργιάδης, Α. Γκαμπέσης, Β. Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης, Ι. Καλαϊτζίδης, 
Ν. Κεχαγιόγλου, Ε. Δημούλα – Πετρίδη, Ε. Γουναράς, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. 
Τσιαμήτρου – Καραχατζή, Θ. Σιδηρόπουλος, Γ. Τροχόπουλος, Χ. Τζήκα – 
Μπατσαρά, Μ. Σακαλής, Χ. Φουρνιάδης, Χ. Ντόβας, Σ. Κρομμύδας, Β. Ρήσσου, Κ. 
Χιονίδης. 
 Λευκή ψήφο έδωσε ο σύμβουλος Κ. Πουλασουχίδης. 
Ο σύμβουλος Γ. Μιχαηλίδης απουσίαζε από την ψηφοφορία. 
 Πρόεδρος: Κατά πλειοψηφία απορρίπτεται η πρόταση του κ. Δελαβερίδη. 

Τροχόπουλος: Αν κατάλαβα καλά σήμερα ψηφίζουμε καταρχήν απόφαση για 
λήψη δανείου κι αν μετά έρθουν οι όροι και δεν είναι συμφέροντες μπορούμε να το 
απορρίψουμε; 

Πρόεδρος: Βεβαίως. 
Τροχόπουλος: Επειδή είμαι στο εμπόριο χρόνια κι έχω μία σχετική πείρα από 

δάνεια δεν είναι τόσο υγιές για έναν Δήμο τέτοιο δάνειο. Απ΄ αυτά όμως που άκουσα 
από τον Δήμαρχο βλέπω ότι είναι αναγκαίο κι αναρωτιέμαι τι θα γίνει αν δεν το 
πάρουμε. Πιστεύω ότι θα ήταν καλό να κάναμε σήμερα μία κουβέντα για τους όρους 
του δανείου, για τον τόκο που θα πληρώσουμε, για τα ακίνητα που θα υποθηκευτούν 
και μετά ν΄ αποφασίσουμε. Εγώ ψηφίζω υπέρ της καταρχήν λήψης σύναψης δανείου 
αλλά επιφυλάσσομαι να δω τους όρους. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση της κας Χ. Ουσουλτζόγλου για 
μη έγκριση λήψης του δανείου; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 7 σύμβουλοι: 
Α. Γκαμπέσης, Χ. Ουσουλτζόγλου – Γεωργιάδου, Ι. Κουρουζίδης, Α. Δελαβερίδης, 
Σ. Μηλιόπουλος, Κ. Πουλασουχίδης, Α. Τσιάρας. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την εισήγηση του κ. Αντιδημάρχου, όπως 
υποστηρίχθηκε και από τον κ. Δήμαρχο; 
 Υπέρ της εισήγησης ψήφισαν 18 σύμβουλοι: 
Χ. Γεωργιάδης, Β. Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης, Ι. Καλαϊτζίδης, Ν. Κεχαγιόγλου, 
Ε. Δημούλα – Πετρίδη, Ε. Γουναράς, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσιαμήτρου – Καραχατζή, 
Θ. Σιδηρόπουλος, Γ. Τροχόπουλος, Χ. Τζήκα – Μπατσαρά, Μ. Σακαλής, Χ. 
Φουρνιάδης, Χ. Ντόβας, Σ. Κρομμύδας, Β. Ρήσσου, Κ. Χιονίδης. 
 Από την ψηφοφορία απουσίαζε ο σύμβουλος Γ. Μιχαηλίδης. 

Το Δ.Σ. μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 2-3-2005 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου οικονομικών Β. 
Γιαννουλάκη. 
2.- Την πρόταση του Δημάρχου. 
3.- Ότι το σύνολο των οφειλών από την εκτέλεση έργων του Δήμου (έργα και 
προμήθειες έργων) καθώς και αποζημιώσεων για διάφορες ρυμοτομίες, που δεν 
εξοφλήθηκαν και θα μεταφερθούν στη νέα χρήση, ως οφειλές παρελθόντων ετών, 
ανέρχεται στο ποσό των € 1.280.000,00. 
4.- Ότι ο Δήμος μας αδυνατεί να καλύψει το παραπάνω ποσό με ίδια έσοδα. 
5.- Ότι σκόπιμο είναι να εγκριθεί η σύναψη δανείου από πιστωτικό ίδρυμα για την 
εξόφληση των παραπάνω οφειλών. 
6.- Τις προτάσεις των δημ. συμβούλων όπως αυτές αναπτύχθηκαν στη συζήτηση του 
παρόντος θέματος. 
7.- Το αποτέλεσμα των ψηφοφοριών. 



8.- Τις διατάξεις  των άρθρων 106 και 237 (όπως τροποποιήθηκε και ισχύει σήμερα) 
του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 
 Εγκρίνει κατ’ αρχήν τη σύναψη δανείου ύψους € 1.280.000,00 από 
αναγνωρισμένο πιστωτικό ίδρυμα για να διατεθεί για την εξόφληση οφειλών του 
Δήμου Βέροιας από την εκτέλεση έργων (έργα και προμήθειες έργων) καθώς και 
αποζημιώσεων για διάφορες ρυμοτομίες, που δεν εξοφλήθηκαν. 

Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  153/ 2005 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Χ. Γεωργιάδης Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
 Α. Γκαμπέσης Ι. Κουρουζίδης 

 Β. Γιαννουλάκης Μ. Γαβρίδης 
ΙΩΑΝΝΗΣ  ΑΚΡΙΒΟΠΟΥΛΟΣ Σ.  Παναγιωτίδης Α. Δελαβερίδης 

 Ι. Καλαϊτζίδης Γ. Μιχαηλίδης 
 Ν. Κεχαγιόγλου Σ. Μηλιόπουλος 
 Ε. Δημούλα-Πετρίδη Α. Παπαστεργίου 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή Κ. Πουλασουχίδης 
 Θ.  Σιδηρόπουλος Α. Τσιάρας 
 Γ. Τροχόπουλος   

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΓΟΥΝΑΡΑΣ Χ. Τζήκα-Μπατσαρά   
 Μ. Σακαλής   
 Χ. Φουρνιάδης   
 Χ. Ντόβας   
 Σ. Κρομμύδας   
 Β. Ρήσσου   
 Κ. Χιονίδης   
     
  ΔΗΜΑΡΧΙΑΚΟΙ ΠΑΡΕΔΡΟΙ   
 Κ. Μιχαηλίδης   
 Π.  Ποταμόπουλος   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  15-3-2005 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΡΗΣΤΟΣ  ΣΚΟΥΜΠΟΠΟΥΛΟΣ  
 


